

[Text]

The Vice-Chairman: The clerk has item 10, the distribution of the agenda. In past Parliaments, he points out, an agenda was circulated to all members of the committee in advance. I assume you would want to continue that practice.

Mr. Cook: I so move.

Motion agreed to

Mr. Gauthier: Could we have an understanding that agendas and documentation would be circulated to members some reasonable time ahead of the meeting so we do not get material the night before and then come on Wednesdays and get caught because we do not have time to get prepared? If we could possibly get it the Friday before the meetings . . .

The Clerk: Unless, sir, something really untoward happens I usually have them out on Monday for a Wednesday meeting.

Mr. Gauthier: Can we not have them on Friday so we can look at them on the week-end?

The Vice-Chairman: The problem is that the steering committee, if there is a problem, usually meets after the regular meeting, and from Wednesday to get them out on Friday presents usually a bit of a problem. I suppose we could try.

I suppose the other thing is that on the week-end you will lose them.

Mr. Gauthier: Trust me! Trust me!

The Vice-Chairman: On Monday you will read them.

Mr. Malone: Do they come marked "For members' eyes only"?

The Clerk: No, they come in an envelope addressed to the member stamped "Confidential".

Mr. Gauthier: That will be opened for sure by everybody I know.

• 1600

The Vice-Chairman: In fairness, Mr. Malone, the agenda items themselves would not be particularly awkward. It would be the decisions arising out of the agenda items that would perhaps be difficult if they were in the hands of someone else.

I have the agendas. Are there any other comments on the agendas?

Motion agreed to.

The Vice-Chairman: I am going to ask that we move away from the agenda slightly. I know that some of my colleagues have some thoughts on the subcommittees and I also want to deal with some other items a little later on. May I have your indulgence, gentlemen, to speak directly to Dr. Isabelle and Mr. Cook for a moment?

I think it is fair to say that much of the work on some of these subcommittees has been completed. I know that on the subcommittee on telephone and computer services there is one

[Translation]

Le vice-président: Le greffier a prévu un article 10, la distribution de l'ordre du jour. Il souligne qu'au cours de la dernière législature, un ordre du jour était distribué à tous les membres du Comité, avant les séances. J'imagine que vous voulez continuer cette pratique.

M. Cook: Je le propose.

La motion est adoptée.

M. Gauthier: Est-ce qu'on pourrait s'engager à distribuer les ordres du jour et la documentation aux membres suffisamment à l'avance, pour éviter que nous ne les recevions que la veille de la séance, par exemple, et que nous arrivions à la séance du mercredi sans être suffisamment préparés? Si nous pouvions par exemple obtenir ces documents le vendredi précédent . . .

Le greffier: À moins, monsieur, que quelque chose d'imprévu ne se produise, je les distribue habituellement le lundi, pour la séance du mercredi.

M. Gauthier: Est-ce qu'on ne pourrait pas les avoir le vendredi, afin de pouvoir les lire la fin de semaine?

Le vice-président: La difficulté, c'est que le comité directeur, s'il y a un problème, se réunit habituellement après la séance normale, et comme celle-ci a lieu le mercredi, il est difficile de vous remettre ces documents le vendredi. J'imagine que nous pouvons toujours essayer.

Autre chose: vous pourriez peut-être les perdre pendant la fin de semaine.

M. Gauthier: Faites-moi confiance!

Le vice-président: Vous allez les lire le lundi.

M. Malone: Est-ce qu'on indique sur les copies: «Pour les membres du Comité seulement»?

Le greffier: Non, ils sont mis sous enveloppes estampillés «confidentiel».

M. Gauthier: Je suis certain que tous les gens que je connais vont les ouvrir.

Le vice-président: En réalité, monsieur Malone, ce n'est pas tellement les articles de l'ordre du jour qui causeraient des difficultés, mais peut-être les décisions qui en découlent, si elles tombaient dans les mains de quelqu'un d'autre.

Avez-vous d'autres remarques concernant l'ordre du jour?

La motion est adoptée.

Le vice-président: Nous allons nous éloigner un petit peu de l'ordre du jour, si vous le voulez bien. Je sais que certains, parmi mes collègues, ont des opinions concernant les sous-comités, et j'aimerais traiter également d'autres questions un peu plus tard. Si vous voulez bien être patients, messieurs, j'aimerais bien parler un instant au docteur Isabelle et à M. Cook.

On peut dire, je crois, qu'en grande partie, le travail de certains de ces sous-comités est terminé. Je sais par exemple que le sous-comité sur les services téléphoniques et informati-